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کوتاه اقتصادی

تسلیت
همکار محترم جناب آقای ناصر شاهواروق

مصیبت درگذشــت پدر گرامیتان را تســلیت عــرض نموده و از 
خداونــد متعال بــرای آن مرحوم غفران و رحمت واســعه الهی و 
برای شما و دیگر بازماندگان محترم صبر و اجر مسئلت می نمائیم.
مدیریت و کارکنان سازمان توزیع

همکار گرامی جناب آقای ناصر شاهواروق
با نهایت تأثر و تأســف درگذشــت پدر گرامیتان را به جنابعالی و خاندان محترم آن 
مرحوم تســلیت عرض می نمائیم و از درگاه ایــزد منان برای آن مرحوم علو درجات و 

برای بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نمائیم.
قدیمی- خسروی- اجلالی- علی سلطانی- کشور- درزی- حسن کارخانه- 
بزرگ دوســت- امی- دالان داری- عباسیان- افشاری- نعلچیگر- گروئی- 
عاقلی- جبار مرادی- ایمنی- خدائی- قاســمی- بیگدلی- حمید حیدری- 

لک- خانی- دلیری

* عملیات کابل برگردان با هدف توسعه شبکه کابل در مراکز مخابرات شهید 
لطیفی، شهر قدس، دکتر حسابی از تاریخ 6 شهریور ماه آغاز می شود.به گزارش 
روابط عمومی شرکت مخابرات استان تهران، با اجرای عملیات مذکور ارتباط 
تلفنی مشترکین در مرکز مخابرات شهید لطیفی با پیش شماره های 2675، 
2691، 2293 الی 2298 در محدوده گلستان پنجم، شهید ضابطی، بن بست 
هدی و در مرکز مخابرات شهر قدس با پیش  شماره های 4681 الی 4689 در 
محدوده بلوار شهرداری شمالی- سردار جنگل، رضوان 4 و در مرکز مخابرات 
دکتر حســابی با پیش شماره های 6510، 6511، 6514 الی 6517، 6519، 
6559، 3961 در محدوده مرکز حداکثر به مدت 3 روز با اختلال همراه است.

* رئیس شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر اهمیت تعامل شهرداری 
کلانشهرها با بانک شــهر تصریح کرد: این بانک می تواند پشتیبان 
خوبی در اجرای پروژه های عمرانی برای شهرداری ها باشد و در شهر 
قم با حمایت بانک شهر همه پروژه ها فعال هستند. ولی اله بیاتی با 
اشاره به اســتفاده از تسهیلات بانک شهر برای پیشبرد پروژه های 
عمرانی گفت: سال 93 پروژه مترو قم به طول 14/7کیلومتر به دلیل 
مشکلات مالی در آستانه تعطیلی بود که با ارائه تسهیلات 500میلیارد 
ریالی بانک شهر اجرای این پروژه با سرعت ادامه یافت. رئیس شورای 
اسلامی شهر قم با بیان این  که تعامل بانک شهر و شهرداری، امکان 
کسب موفقیت ها را بیشتر می کند، افزود: در دو سال اخیر پورزرندی 
و اعضای هیات مدیره این بانک سفرهای متعددی به این شهر داشتند 
و بســیاری از مشکلات در این جلسات مطرح و پیگیری شد و قطعاً 
این تعامل می تواند همواره گسترش یابد .بیاتی در ادامه با اشاره به 
استقبال شهروندان استان قم از پیشخوان های شهرنت بانک شهر 
گفت: با توجه به این استقبال سعی کردیم مکان های بسیار مناسبی 
برای استقرار شهرنت ها اختصاص دهیم تا هم مدیریت شهری و هم 
شهروندان از آن منتفع شوند. وی، نقش بانک شهر را در به سرانجام 
رسیدن پروژه ها بسیار مثبت ارزیابی کرد و گفت: با توجه به اطلاعاتی 
که از دســتگاه های مختلف نظارتی دریافت می شود، رضایتمندی 
و تعامــل خوبی بین مردم و مدیریت شــهری وجود دارد که بخش 
عمده ای از این رضایت به دلیل کمک های بانک شــهر است. بیاتی، 
ثبات مدیریت در بانک شهر را از دلایل عمده موفقیت در این بانک 
و سبب ســاز ارتقاء آن دانست و افزود: این بانک، بانک شهروندان 
است و بانک شهر متصل به خدماتیست که شهرداری ها به شهروندان 
می دهد و می تواند با برنامه ریزی بلند مدت به رتبه اول و دوم در جمع 

بانک های کشور برسد.
* براساس اعلام روابط عمومی بانک مرکزی، نرخ تورم در دوازده ماه منتهی 
به مردادماه 1395 نســبت بــه دوازده ماه منتهی به مردادماه 1394 معادل 
8.9 درصد است. خلاصه نتایج به دست آمده از شاخص بهای کالاها و خدمات 
مصرفی در مناطق شهری ایران براساس سال پایه 100=1390 به شرح زیر 
است:شاخص بهای کالاها و خدمات مصرفی در مناطق شهری ایران در مردادماه 
1395 به عدد 245/5 رسید که نسبت به ماه قبل 1/1 درصد افزایش یافت.

شاخص مذکور در مردادماه 1395 نسبت به ماه مشابه سال قبل معادل 9/4 
درصد افزایش داشته است

مدیره  هیئت  سابق  عضو 
شرکت پالایش و پخش گفت: 
در حال حاضر 2 میلیارد دلار 
بنزین می شود  واردات  هزینه 
در حالی که نبود کارت سوخت، 
را  به طور قطع هــم مصرف 
افزایــش خواهــد داد و هم 
واردات بنزین زیاد خواهد شد.

جلیل سالاری در گفت وگو با 
فارس، با اشاره به مصوبه مجلس 
در خصوص حذف کارت سوخت،  
اظهار داشت: متاسفانه مصوبه ای در 
مجلس توسط نمایندگان تصویب 
شد که می تواند اثرات خسارت بار 

بعدی را به همراه داشته باشد.
مدیره  هیئــت  ســابق  عضو 
شــرکت ملی پالایــش و پخش 
با اشــاره به نظــرات نمایندگان 
مجلس نهم خاطرنشــان کرد: در 
مجلــس نهم پــس از بحث های 
مفصل و کارشناسی شده تصمیم 
گرفته شــد تا از مزایــای کارت 
سوخت استفاده شود، اما مشخص 
نیست که چرا نمایندگان مجلس 
دهــم چنین تصمیمــی را اتخاذ 
کرده انــد، در صورتی که اعضای 
کمیسیون انرژی مجلس با حذف 

کارت سوخت مخالفت می کردند، 
استفاده از این کارت حذف شد.

شــرکت  اســبق  مدیرعامل 
ملی پخــش فرآورده های نفتی با 
اشــاره به اطلاعات نادرستی که 
از سوی مســئولان فعلی وزارت 
نفت به نماینــدگان مجلس داده 
شده اســت، گفت: وزیر نفت در 
صحبت هــای خود اعــلام کرده 

بــود که مصرف بنزین در ســال 
جاری نسبت به سال گذشته فقط 
یک درصد رشد داشته است، در 
صورتی که با بررسی های دقیق تر 
مشاهده می کنیم، اولا با تک نرخی 
شــدن بنزین، واردات این عامل 
پرمصرف 100 درصد رشد داشته 
و همچنین کاهش تولید بنزین در 
پالایشگاه ها در سال جاری به وقوع 

پیوسته است.
ســالاری با اشــاره به اینکه 
بررسی تراز موجود بنزین در کشور 
520میلیون  فقط  می  دهد  نشان  
لیتر بنزین ذخیره سازی شده، ادامه 
داد: آمارهای به دست آمده نشان 
می دهد روزانــه 1/5میلیون لیتر 
بنزین با وجود ســامانه هوشمند 
سوخت که اطلاعات کاملی را در 

اختیار مسئولان از مصرف بنزین 
قرار می داد، مفقود شده است.

وی با اشاره به اینکه بر اساس 
وعده های وزیر نفت و مســئولان 
شرکت ملی پالایش و پخش باید 
پالایشگاه ســتاره خلیج فارس به 
تولید می رسید، گفت: حذف کارت 
ســوخت در زمانی اتفاق افتاد که 
هنوز کشــور در تولیــد بنزین به 
بر اساس  خودکفایی نرســیده و 
قیمت  یارانه ها،  هدفمندی  قانون 

آن اصلاح نشده است.
این مقام ســابق شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
تصریح کرد: یکی از استفاده های 
کارت ســوخت، کنترل کیفی و 
کمی بنزین بــود که با حذف آن 
عملا مسئولان خود را از این آمارها 

محروم کردند.
ســالاری با تاکید بــر اینکه 
کارت هوشمند سوخت مدیریت 
عرضه، توزیع و مصرف را برعهده 
داشت، گفت: در حال حاضر سالانه 
2میلیارد دلار هزینه واردات بنزین 
می شود، در حالی که نبود کارت 
سوخت به طور قطع هم مصرف را 
افزایــش خواهد داد و هم واردات 

بنزین زیاد خواهد شد.
با اشاره به مخالفت هایی  وی 
که در زمینه وجود کارت سوخت 
مطــرح شــد، بیان کــرد: اولین 
مخالفت ها از ســوی جایگاه داران 
بود، زیرا آنها می خواســتند سود 
خود را در فروش حداکثر کنند و 
کاری به آمارهای مصرف ندارند، اما 
مخالفان بعدی، برخی از مسئولین 
شــرکت های پخش فرآورده های 
نفتی بودند که می  گفتند وجود این 
سامانه هزینه بر است. در صورتی 
که عــدم مدیریــت صحیح این 
مسئولان موجب شد که این گونه 
بیندیشند که این سامانه پرمنفعت 
هزینه بر اســت، در صورتی که در 
زمان ما نیز این سامانه را مدیریت 
می کردیــم و هیچ گونه هزینه ای 

برای صنعت نفت نداشت.
خاطرنشان  پایان  در  سالاری 
کــرد: در هر حال، این ســامانه 
ی  هگشــا ا ر نســت  ا می تو
مسئولان  آتی  تصمیم گیری های 
صنعت نفت باشد و کنترل مصرف 
بنزین را به همراه داشته باشد که با 
حذف آن، مشکلات آتی مانند نبود 
نظارت بر مصرف ایجاد خواهد شد.

عضو سابق هیئت مدیره شرکت پالایش و پخش عنوان کرد

افزایش مصرف و واردات بنزین در پی حذف کارت سوخت

تورم  مهار  برای  دولت  تلاش 
در حالی است که به گفته مشاور 
مجمع نمایندگان کارگران، کاهش 
187 درصدی قدرت خرید طبقه 
کارگر در سالیان گذشته، در دولت 

یازدهم کماکان وجود دارد. 
به گزارش مهر، برخی کارشناسان 
معتقدنــد اصرار دولت بر کنترل نرخ 
تورم مهم ترین دلیــل بروز رکود در 
سال های اخیر اســت و این درحالی 
اســت که کنترل تورم نیز تاثیری در 
معیشت و قدرت خرید مردم نداشته 

است.
در همین زمینه مشــاور مجمع 
نمایندگان کارگران گفت: مهار تورم 
در کشور با کاهش گردش نقدینگی در 
صنعت همراه بوده که وقتی ما چنین 
کاری را انجام می دهیم نمود اول آن 
رکود و نمود دوم کاهش قدرت خرید 

جامعه غالب مصرف کننده است. 
فرامرز توفیقی با بیان اینکه جامعه 

غالب مصرف کننده قطعا حقوق بگیران 
هستند، افزود: وقتی قدرت خرید این 
افراد کاهش پیدا می کند، خریدی نیز 
انجام نمی دهند که در این صورت تورم 

سیر نزولی پیدا می کند. 
توفیقی با بیان اینکه از سال 86 
تا 92 با یک کاهش قدرت خرید 187 
درصدی مواجــه بوده ایم، افزود: این 
کاهش قدرت خریــد کماکان وجود 

دارد.
تعامل دولت

 و صاحبان سرمایه
برای افزایش خزنده قیمت ها

در این میان هفته گذشته مرکز 
آمار ایران گزارش شاخص قیمت کالاها 
و خدمات مصرفی خانوارهای شهری 
کشور در مردادماه را 8/7 درصد اعلام 
کرد که نســبت به تیرماه 6/5 درصد 

افزایش را نشان می دهد. 
مشاور مجمع نمایندگان کارگران 
با اشــاره به اینکه در این شــرایط، 

تعاملی میان دولت و صاحبان سرمایه 
به صــورت غیرعلنــی رخ می دهد، 
گفت: درحال حاضر ما  شــاهد این 
مسئله هستیم که تعاملی میان دولت 
و صاحبان سرمایه رخ داده و آنان به 
صورت غیرعلنی و خزیده قیمت ها را 

بالا می برند. 
توفیقی ادامه داد: ســرمایه داران 
معمــولا برای جلوگیــری از افزایش 
تورم به کوچک سازی روی می آورند 
بدین معنا کــه در قیمت ها تغییری 
ایجــاد نمی کنند اما ابعــاد و احجام 
مــوادی را که به مردم می فروشــند، 

کاهش می دهند. 
وی بــا بیــان اینکه اقــدام فوق 
برای کنترل قیمت ها انجام می شود، 
افزود: اما واقعیت آن است که مصرف 
کنندگان کالای گران تری را با حجم و 

وزن کمتر خریداری می کنند. 
توفیقی اضافه کرد: پس از مدتی 
که این اتفاق رخ داد، وقتی صاحبان 

صنعت و کارفرماها متوجه می شوند 
کمکــی به آنان نشــده و نمی توانند 
هزینه هــای ســربار را کاهش دهند 
به افزایش قیمت هــای پنهانی روی 

می آورند. 
کاهش 187درصدی

 قدرت خرید
توفیقی با بیان اینکه متاسفانه هنوز 
شاهد هستیم که دستمزدها سرکوب 
می شــود، ادامه داد: دستمزدها و در 
نتیجه قدرت خرید کارگران افزایش 
پیدا نمی کند اما قیمت ها بالا می رود.

وی گفــت: تا زمانی که فکری به 
حال واقعی کردن دســتمزد نکرده و 
سبد معیشت خانوار را در نظر نگیریم 
و نخواهیم نگرش درستی به دستمزد 
و قدرت آن در رونق اقتصادی داشته 
باشــیم، با این مسئله مواجه خواهیم 

بود.
مشاور مجمع نمایندگان کارگران 
تصریح کرد: کنترل تــورم از طریق 

کاهش گــردش نقدینگی در صنعت 
و ایجاد رکود، هنر نیســت؛ ما زمانی 
می توانیم ادعــا کنیم تورم را کاهش 
دادیم که رکود نباشد و عرضه و تقاضا 

وجود داشته باشد.
توفیقــی ادامــه داد: وقتــی ما 
جلوی گردش نقدینگی در صنعت را 
سفته  به سمت  می گیریم، نقدینگی 
بازی، دلالی و مشــاغل غیرمولد که 
تولید ناخالص ملی ما را به هیچ عنوان 

بالا نمی برد، سوق پیدا می کند. 
وی اظهارداشــت: زمانــی مــا 
می توانیم بگوییم تورم را کنترل کردیم 
که گردش نقدینگی در صنعت اتفاق 
بیفتد، اشتغال، میل به تولید و کاهش 
هزینه سربار ایجاد شود، صنعت رونق 
پیدا کند و قدرت خرید مردم بالا برود. 
مشاور مجمع نمایندگان کارگران 
واقعی کردن دستمزد و شفاف سازی 
ذهنیت هــا درباره دســتمزدها را از 
جمله راهکارهای جبران این مسئله 

دانســت و ادامه داد: مــا نباید تا این 
حد دستمزد را تابو در نظر بگیریم که 
اگر دستمزدها بالا برود تورم افزایش 
می یابد درحالی که تاثیر دستمزد در 
قیمت تمام شده کالا در سخت ترین 
شرایط و هزینه  برترین صنعت ها 12 

درصد است. 
وی اضافه کرد: طبق اعلام خود 
دولت، میانگین ســهم دســتمزد در 
قیمت تمام شده کالا 7 تا 10 درصد 
اســت بنابراین بنده فکــر نمی کنم 
تورم  ایجاد  افزایش دستمزدها باعث 

شود. 
توفیقی ادامه داد: ما توقع نداریم 
این اتفاق در یک ســال  رخ دهد اما 
توقع داریم طی اندیشه ای دراز مدت 
حداقل 5 ساله با شیبی مناسب این 
کاهش قدرت خریــد 187 درصدی 
جبران شود و  تبصره یک و دو ماده 
41 قانــون کار در این زمینه مدنظر 

قرار بگیرد. 

معاون اقتصادی اتاق بازرگانی با انتقاد از دولت یازدهم گفت: 
کاش به جای کاهش تورم مشــکل رکود را حل می کردند، زیرا 
امروز مسئله رکود به مراتب از تورم در اقتصاد کشور مهم تر است.

مرتضی الله داد در گفت وگو با نسیم آنلاین ضمن انتقاد از تحقق نیافتن 
وعده بهبود فضای کســب و کار در دولت یازدهم اظهار داشت: در کشور 
مشکل مجوز نداریم، بلکه مشکل مقررات داریم. ما در این دولت مقررات 
زدایی نکردیم، بلکه تنها دوره اخذ یک سری از مجوزها را کوتاه کردیم.

وی افزود: همه اقتصاددانان به کاهش تورم و برقراری انضباط پولی و 
مالی در دولت اعتقاد دارند، ولی کاش به جای کاهش تورم مشکل رکود 
را حل می کردند، زیرا امروز مســئله رکود به مراتب از مســئله تورم در 

اقتصاد کشور مهم تر است.
الله داد خاطرنشان کرد: در قانون وجود شورایی به نام شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی مصوب شــده که بر اساس آن 6 وزیر، 2 معاون 
رئیس جمهور، 2 معاون قوه قضاییه و 4 رئیس کمیسیون مجلس باید هر 
ماه 2 بار تشــکیل جلسه دهند که دبیر این جلسات هم باید رئیس اتاق 

بازرگانی باشد ولی اکنون مسئولین در جلسه شرکت نمی کنند.
وی گفت: آقای روحانی قبلا در ســخنان خود گفته بودند بهتر است 
دولت کار را به بخش خصوصی واگذار کند و حتی ایشان با گلایه از برخی 
از وزرا گفتند که نمی دانند چرا برخی از آنها حتی دلشان نمی آید برخی 

از این شرکتها را واگذار کنند!
معاون اقتصادی اتاق بازرگانی بیان کرد: فضای کسب و کار باید تسهیل 
شــود و مجلس اگر قرار است در این خصوص مقررات جدید بگذارد باید 

مانند برخی از کشورها به ازای حذف دو قانون این کار را انجام دهد.
این فعال بخش خصوصی گفت: بخش دولتی باید به جای فعالیت های 
اقتصادی وظایف حاکمیتی خود را انجام دهد، شــرکت داری کار دولت 
نیست. گزارش ها نشــان می دهد که حدود 60 درصد واگذاری هایی که 
از سال 84 به بعد انجام شده به نهادهای عمومی غیردولتی واگذار شده 
است. حدود 20 درصد از طریق سهام عدالت واگذار و تنها 12/5 درصد 

واگذاری ها به بخش خصوصی داده شده است.
الله داد عنوان کرد: اگر روال به همین شــکل باشــد بخش خصوصی 
هیچ وقت توانمند نمی شــود. مشکل بیکاری جوانان زمانی حل می شود 
که بنگاههای کوچک و متوسط بتوانند فعالیت کنند و فعالیت این بنگاهها 

نیاز به شرایط رقابتی و حمایت دارد.
معــاون اقتصادی اتاق بازرگانی با انتقاد از دولت یازدهم گفت: در آن 
بخشــی که دولت باید برای کوچک کردن خودش گام بر می داشت، گام 

اساسی از دولت آقای روحانی نمی بینیم.
الله داد تصریــح کرد: بخش خصوصی خواهــان حمایت دولت برای 
راه اندازی بخش تولید است. با راه افتادن چرخ تولید میزان تولید ناخالص 
داخلی ما افزایش پیدا می کند، مشــکل بیکاری حل می شود. ما معمولا 
در زمینه بهبود فضای کســب و کار در دنیا رتبه های مردودی داریم که 
وجود مقررات اضافه یکی از این مشــکلات است و نظام تعرفه،  سیستم 

خصوصی سازی و دخالت دولت در قیمت گذاری مشکل دیگر ماست.

دبیر انجمن صنفی کارفرمایی انبوه سازان مسکن گفت: شرایط 
نامطلوب اقتصاد، درآمد سرانه مردم و قدرت خرید، آنها را برای 

ورود به بازار مسکن پایین آورده است.
به گزارش تســنیم، حسن محتشــم در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
براساس طرح جامع مسکن وزارت راه و شهرسازی، اگر تا 10 سال آینده 
ســالانه یک میلیون واحد مسکونی تولید شود، عرضه و تقاضا به تناسب 

می رسد.
وی با تأکید بر »در طول تاریخ ایران هیچ وقت به این عدد در بخش 
مســکن نرسیده ایم«، تصریح کرد: بیشــترین تولید مسکن در یک سال 
700هزار واحد بوده اما همواره تولید مســکن در کشــور حول و حوش 

400 هزار واحد برای یک سال بوده است.
وی با بیان اینکه جمعیت 10 میلیونی تهران پتانسیل بسیار بالایی است 
که هرچه ساختمان در آن ساخته شود در آینده پر می شود، افزود: قدرت 
خرید و درآمد سرانه پایین مردم به دلیل شرایط نامطلوب اقتصادی باعث 
شده تا با وجود افزایش سقف تسهیلات مسکن کسی نتواند خانه دار شود.
رئیس انجمن انبوه ســازان استان تهران با اشاره به واحدهای خالی از 
ســکنه در پایتخت نیز گفت: وجود 300 هزار خانه خالی در تهران دلیل 

بر پیشی گرفتن عرضه بر تقاضا نیست.
محتشــم یادآور شد: تقاضا باید از طریق رونق بخشی به اقتصاد کلان 
تحریک شود، در این صورت درآمد سرانه و تولید ملی افزایش می یابد و 

به تبع آن فرصت و شرایط خانه دار شدن برای مردم فراهم خواهد شد.

معاون اقتصادی اتاق بازرگانی:
کاش به جای کاهش تورم 

مشکل رکود حل می شد

دبیر انجمن انبوه سازان مسکن:
شرایط نامطلوب اقتصادی

 مانع خانه دار شدن مردم شده است

مدیرعامل سازمان تعاون روستایی گفت: برای نگهداری گندم 
خریداری شده از کشاورزان کمبود سیلو نداریم چرا که علاوه بر 
11 میلیون تن گندم امسال 5 میلیون تن نیز هنوز از سال گذشته 

در سیلوها باقی مانده است.
حسین صفایی در گفت وگو با فارس، در پاسخ به اینکه برخی بر این 
باورند که ســیلوی مناســب برای نگهداری گندم های خریداری شده از 
کشــاورزان وجود ندارد، پاسخ داد: به جز مواردی که توسط مراکز خرید 
تعاون روســتایی از خرده فروشان خریداری شده و در همان جا به فروش 

می رسد بقیه محصولات در سیلوهای مناسب نگهداری می شوند.
وی اضافه کرد: دولت ناگزیر اســت در چارچــوب فعلی تمام گندم 
کشاورزان را به صورت تضمینی خریداری و سپس آنها را به کارخانجات 
آرد و نانوایی ها منتقل کند که باید این ساختار را با یک تصمیم راهبردی 

اصلاح کنیم.
صفایی با اشاره به اینکه ظرفیت نگهداری گندم در کشور بسیار بالاتر از 
ارقامی است که اعلام می شود، تصریح کرد: به جز 11 میلیون تن گندمی 
که امســال در خرید تضمینی تا به حال از کشاورزان خریده ایم بیش از 

5میلیون تن گندم نیز از سال گذشته در سیلوها موجود است.

مدیرعامل سازمان تعاون روستایی:
5 میلیون تن گندم

 از سال قبل در سیلوها مانده است

شورای  مجلس  نماینده  یک 
قراردادهای  کرد:  تأکید  اسلامی 
جدید نفتی بدون رفع اشکال ابلاغ 

شده است.
حســینعلی حاجی دلیگانــی در 
گفت وگو با فارس، با اشــاره به الگوی 
جدیــد قراردادهای نفتی گفت: آنچه 
که موجب نگرانی ماست تضییع شدن 
حقوق ملت در چارچوب قراردادهای 
جدید نفتی است که بدون رفع اشکال 

ابلاغ شده است.
وی افزود: آنچه که مهم است این 

اســت که ما اجازه ندهیم کشورهای 
خارجی با بســتن یک قــرارداد برای 
یک مــدت طولانی حاکمیت ما را در 
یــک نقطه ای از ســرزمین مان دچار 

خدشه کنند.
برنامه، بودجه  عضو کمیســیون 
و محاســبات مجلس اظهار داشــت: 
متأسفانه در قراردادهای جدید نفتی 
در حالــی که ســهم آورده ما در هر 
میدان نفتی 80 درصد است اما اعمال 

مدیریت ما 50 درصد بیشتر نیست.
حاجی دلیگانی خاطرنشــان کرد: 

نکتــه ای کــه در اینجا بایــد به آن 
توجــه کرد این اســت که طرف های 
قراردادهای ما اهل دبه کردن هستند 
و در طول تاریخ نیز می توان این مسئله 
را مشاهده کرد که قراردادهایی که با ما 
داشته اند عموما شاهد دبه آنها بوده ایم.

وی افــزود: بــا توجه بــه اینکه 
قراردادهــای نفتــی و میادین نفتی 
متعلق به ماست هنوز در این قراردادها 
مشخص نشده است که اگر اختلافی 
ایجاد شد چه مرجعی در داخل کشور 
مرجع رسیدگی به اختلافات خواهد 

بود.عضو کمیســیون برنامه، بودجه و 
محاســبات مجلس در پایان گفت: ما 
حق نداریم حقوق  نسل های آینده را در 
امضای این قراردادها نادیده بگیریم و 
ما حق نداریم حاکمیت نفت و سرمایه 
خــود را بدهیم و در زمان اختلاف به 
دیگــران مراجعه کنیم و این برخلاف 

منافع ملی و ملت ایران است.
نمایندگانی که فرمت جدید 

قراردادهای نفتی را ندیده اند، 
چطور با آن موافقند؟

از سوی دیگر رئیس کمیسیون 

اقتصادی مجلس شــورای اســلامی 
در پاسخ به این سوال که  آیا ادعای 
وزیر نفــت مبنی بر موافقت اکثریت 
نمایندگان با فرمت جدید قراردادها 
در نشســت غیرعلنی صحیح است؟ 
گفت: زمانــی که نمایندگان مجلس 
فرمت جدید قراردادهای نفتی را رویت 
نکرده اند، چطور موافق آن هستند؟ 

محمدرضــا پورابراهیمی افزود: 
اقتصــادی  کمیســیون  طــرف  از 
مجلس شورای اسلامی از وزیر نفت 
درخواســت کردیم تا فرمت جدید 

قراردادهای نفتی را پس از اصلاحات 
لازم در قالــب گزارشــی مفصل به 
کمیســیون ارســال کنند تا پس از 
بررســی و جمع بندی نظرات نهایی 

اعلام شود.
وی با بیــان اینکه فرمت جدید 
قراردادهــای نفتی باید حافظ منافع 
داخلی کشــور باشد تصریح کرد: در 
مجلس شورای اسلامی کارشناسان 
و افراد متخصــص به لحاظ فنی در 
حوزه انرژی حضــور دارند و نظرات 

آنان قطعا راهگشا خواهد بود.

نماینده مجلس :

قراردادهای جدید نفتی بدون رفع اشکال ابلاغ شده است

رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم خانگی با اشاره به آغاز مبارزه 
با عرضــه قاچاق کالا در صنــوف از اول مهرماه گفــت: از این تاریخ 
عرضه کنندگان لوازم خانگی باید فاکتور مشــخص از فروشندگان کالا 

دریافت کنند و برگ سبز خرید کالا دیگر ملاک نیست.
محمد طحان پور در گفت وگو با فارس اظهار داشــت: پیرو نشست مشترکی 
که با ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، سازمان تعزیرات حکومتی، اداره آگاهی و 
اتاق اصناف داشتیم مقرر شد  تا کار جدی مبارزه با قاچاق کالا از اول مهرماه در 

اصناف مختلف آغاز شود.
وی با بیان اینکه در راســتای مبارزه با قاچــاق کالا این موضوع را به صنف 
خود اعلام کرده ایم، گفت: با شروع طرح مبارزه با قاچاق کالا مأموران تعزیرات از 
واحدهای صنفی بازدید می کنند و از آنجا که در این بازدیدها قاضی تعزیرات هم 
حضور دارد، بنابراین با تشخیص قاضی ممکن است کالای قاچاق توقیف و یا عرضه 
کننده کالا جریمه نقدی شود. طحان پور افزود: در صورت مشاهده کالای قاچاق 
در واحد صنفی عرضه کننده دفعه اول دو برابر ارزش کالا، دفعه دوم 4 برابر قیمت 
کالا و به همین ترتیب با افزایش تعداد دفعات میزان جریمه هم افزایش می یابد.
رئیــس اتحادیه فروشــندگان لــوازم خانگی بــا بیان اینکــه 90 درصد از 
عرضه کنندگان لوازم خانگی قاچاق فاقد پروانه کسب هستند، گفت: از تاریخ مذکور 
عرضه کنندگان لوازم خانگی باید فاکتور مشخص از فروشندگان کالا دریافت کنند 
و برگ سبز خرید کالا دیگر ملاک نیست.وی با تأکید بر اینکه آمار مشخصی از 
واردات قاچاق وجود ندارد. ادامه داد: بخشی از کالاهای قاچاق از مرز کردستان، 
بانه، جنوب و... به کشــور وارد می شــود. طحان پور گفت: کولرگازی، تلویزیون و 
محصولات کوچک لوازم خانگی، بخش بیشتری از کالای قاچاق را تشکیل می دهد.

رئیس اتحادیه لوازم خانگی خبر داد
مبارزه جدی با عرضه کالای قاچاق 

از اول مهر

وزیر راه و شهرســازی که 
در  اظهار نظر  به  وافری  علاقه 
با حوزه  غیرمرتبط  حوزه های 
کاری خود دارد در اظهارنظری 
جدید مدعی شد ثمره مذاکره 
با قدرت های جهان سرافرازی 
ایران و هموار شدن ورود کشور 

به بازارهای جهانی بود)!(
به گــزارش تســنیم، عباس 
آخوندی با اشــاره بــه مذاکرات 
ایران با 6 قدرت جهانی اظهار کرد: 
آنچه رخ داد از یک سو رفع مخاطره 
و از سوی دیگر بازگشایی و کاهش 

هزینه مبادله تجاری ایران بود!
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: 
آنچه در دولت تدبیر و امید انجام 
شــد آن بود که با حفظ موقعیت 
عزت و اقتدار ایران توانســتیم راه 
ورود کشور را به بازارهای جهانی 
هموار و هزینــه مبادلات ایران با 

جهان را کاهش دهیم.
آخونــدی گفــت: هیچ عزتی 
بالاتر از این نیســت که کشوری 

به تنهایی روبروی 6 قدرت بزرگ 
جهانی می نشیند و با آنها صحبت 
می کند، این به رسمیت شناختن 

قدرت ایران است)!(
وی یادآور شــد: محصول این 
مذاکرات سرافرازی برای ایران بود 
که ثمره راهنمایی های رهبری و 
مجاهدت کسانی است که در راه 
آزادی ایران تلاش کردند و اکنون 

نوبت باقی اعضای دولت است.
کدام عزت؟!

یازدهم  اســت دولت  گفتنی 
در شــرایطی عزت را در مذاکره 
بــا غربی ها جســتجو می کند که 
به گفته مســئولان دولت برجام 
»تقریبا هیچ« عایدی برای کشور 
نداشته و اگر هم نتیجه ای بوده، در 
اثر مقاومت و ایستادگی بر حقوق 

خود به دست آمده است.
وزیر راه با حماســه ســرایی 
درباره برجام گفته است که »اکنون 
نوبت باقی اعضای دولت است«)!( 
احتمالا منظور آخوندی مذاکرات 

او با شرکت های هواپیمایی  اخیر 
غربی اســت که البته آن هم پس 
از وعده ها و تبلیغات دهان پر کن 

دولت راه به جایی نبرده است.
به اعتقاد عباس آخوندی عزت 
دولت یازدهم در فرود هواپیمای 
ایربــاس در ایران و گرفتن عکس 
یادگاری با آن  اســت؛ هواپیمایی 
که قرار بود میلیاردها تومان از پول 
کشور برای خرید آنها هزینه شود.

بررسي عملکرد 3 سال گذشته 
آخوندی نشان مي دهد، وی بخش 

قابل توجهي از وقت خود را به جاي 
پیگیري مشــکلات راه و مسکن 
مردم به شــرکت در همایش ها و 
است.  داده  اختصاص  جشنواره ها 
جالــب اینکه آخونــدي علاوه بر 
حضور در کنسرت ها، همایش ها و 
... معاونین وزارت خانه اش را نیز به 
همراه خود به این برنامه ها می برد!

ایــن  از  پیــش  آخونــدی 
تولید کننده  از  ســازمان حمایت 
و مصرف کننــده را هــم به دلیل 
مقاومــت در برابــر افزایش بلیط  

قطــار و هواپیمــا ســازمان های 
سوسیالیستی و مارکسیستی خواند 
و پیشنهاد کرد مجلس برای انحلال 

آنها ورود کند.
همچنیــن وی که بــا وعده 
اتمام پروژه ملی مســکن مهر از 
مجلس رأی اعتمــاد گرفته بود، 
در ادامه مســکن مهر را مزخرف 
و اقتصادبرانــداز خوانــد و گفت 
که ایــن طرح ملی همه را گرفتار 

کرده است.
وزیر راه و شهرســازی بعد از 
گذشت 3 ســال از وعده مسکن 
اجتماعی که آن را به عنوان طرح 
خود برای جایگزینی مسکن مهر 
ارائــه کرده بود نیــز گفت: طرح 
مسکن اجتماعی بعد از پایان طرح 

مسکن مهر آغاز خواهد شد!
عبــاس آخوندی کــه ظاهرا 
علاقــه وافــری بــه حمایــت از 
تولیدکنندگان خارجی دارد اخیرا 
آشپزی قطارهای کشورمان را هم 
به اتریشــی ها ســپرد تا علاوه بر 

بی اعتنایی بــه توانمندی داخلی، 
امنیت غذایی مسافران راه آهن هم 
با تهدید جدی مواجه شده باشد.

وزیــر راه دولت یازدهم هفته 
گذشــته شــاد و خندان در کنار 
»فردریش اشتیفت« سفیر اتریش 
در تهران حضــور یافت و این دو 
به اتفاق هم »کترینگ بین المللی 
دونا« یا همان آشپزخانه خودمان 
را درقطارهای داخلی با سرآشپزی 

اتریشی ها افتتاح کردند!
معلوم نیست اقدامات آخوندی 
برای ورود به حوزه های غیرمرتبط 
با کار تخصصــی وزارتخانه اش تا 
کجا ادامه می یابــد و او کی قرار 
است به مشکلات مردم در حوزه 
کاری خود رســیدگی کند ولی تا 
زمانــی که نگاه او و دولت یازدهم 
به عزت ملی همچــون اظهارات 
باشد عایدی خارجی ها  اخیر وی 
از بازار ایران بیش از داخلی هاست 
و چیــزی بهتر از وضعیت موجود 

حاصل نخواهد شد.

وزیر راه و شهرسازی:

هیچ عزتی بالاتر از صحبت کردن با ۶ قدرت جهان نیست!

معاون روابط کار وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
هزار و 850 نفر ســال جاری در حوادث ناشی از کار جان خود را 

از دست دادند.
به گزارش ایسنا، سیدحسن هفده تن در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
یک هزار و 850 نفر در کشــور سال جاری در حوادث ناشی از کار جان 
خود را از دست دادند. در پنج ماه نخست سال جاری در مقایسه با مدت 
مشــابه سال قبل مرگ و میر ناشــی از حوادث کار در کشور 20 درصد 
کاهش داشــته است. معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
عنوان کرد: یکی از اقدامات مهم و تاثیرگذار در این راستا افزایش بازرسی 
و نظارت ایمنی کارگاه ها بوده اســت. این نهاد برنامه های مختلفی اعم از 
کاهش حوادث یا بیماری های شــغلی، ساماندهی تشکل های کارگری و 
کارفرمایی، سیستم جدید رسیدگی به دعاوی و احیای هیئت های سازش 
را در برنامه کاری خود قرار داده است. هفده تن خاطرنشان کرد: رویکرد 

اصلی ما، پیشگیری از حوادث کار با آموزش است.

در 5 ماه نخست امسال
مرگ و میر ناشی از حوادث کار

 کاهش یافته است

یک فعال بازار سرمایه گفت: با کاهش سود سپرده ها باید 
مقداری از نقدینگی به سمت بازار سرمایه باز می گشت اما 

این اتفاق رخ نداد.
محمد ابراهیم قربانی فرید در گفت وگو با ایسنا با اشاره به کم 
شــدن نرخ سود سپرده های بانکی اظهار کرد: با اینکه مدتی است 
از کاهش سود سپرده های بانکی می گذرد اما تاکنون نقدینگی به 
بازار ســرمایه بازنگشته است. این موضوع نشان می  دهد که هنوز 

اعتماد مردم به بورس مثل سابق نیست.
او با بیان اینکه دولت و سازمان بورس باید اقداماتی انجام دهند 

که اعتماد ســلب شده مردم از بازار سرمایه بازگردد، افزود: انتظار 
من از دولت این است که برنامه ای را برای بازار سرمایه مشخص و 
آن را اعلام کند تا طی برنامه فعالیت شــرکت های بورسی افزایش 
یابد و تولید و سود آنها بیشتر شود. این موضوع می تواند باعث شود 

اعتماد مردم به بورس بازگردد.
این کارشناس بازار سرمایه در عین حال با اشاره به اینکه وضعیت 
بورس به کلیت اقتصاد برمی گردد گفت: اگر وضعیت اقتصاد خوب 
باشد بازار سرمایه هم وضعیت خوبی خواهد داشت اما نباید عکس 

این موضوع را انتظار داشته باشیم.

قربانی فرید افزود: چند ســالی اســت که تولید شــرکت های 
بورســی خوابیده و یا این شــرکت ها کمتر از ظرفیت خود تولید 
می کنند. همچنین مدتی اســت که شــرکت های تولیدی منابع 
مالــی و مواد اولیه ندارند و این موضوع به کاهش EPS آنها دامن

زده است.
وی ادامه داد: اخیرا دولت شروع کرده که به این شرکت ها کمک 
کند اما ما نباید انتظار داشته باشیم که یک شبه این کمک، نتیجه 
دهد. به نظر من 6 ماه یا 1 سال طول می کشد تا شرکت ها تولیدشان 

به مقدار مطلوب رسیده و  EPS  شان افزایش یابد.

مشاور رئیس گمرک ایران از اسکن محتویات تمام کامیون ها 
در گمرکات کشور در آینده خبر داد.

علی کمره ای در گفت وگو با فارس، با اشاره به خرید 4 دستگاه ایکس ری 
برای گمرکات کشور، اظهار داشت: این دستگاه ها قابلیت اسکن محتویات 
داخلی کامیون ها را داشــته و از احتمال سوء استفاده و قاچاق جلوگیری 
می کند. مشــاور رئیس کل گمرک ادامه داد: در حال حاضر یک اسکنر 
پرسرعت کامیونی و 3 اسکنر نیمه ثابت خریداری شده و تا پایان سال در 

گمرکات کشور مستقر خواهند شد.
وی با بیان اینکه اسکنر پرسرعت می تواند در ساعت بین 120 تا 150 
تریلی را اسکن کند، تصریح کرد: این اسکنر در گمرک شهید رجایی مستقر 
و این امکان فراهم می شود که تمامی تریلی های موجود هنگام در خروج، 
اسکن شوند. این مقام مسئول عنوان کرد: قابلیت اسکن 3 هزار دستگاه 
در 24 ســاعت وجود دارد و با توجه به اینکه حدود یک هزار تریلی در 

گمرک رجایی تردد دارند، می توان همه آنها را اسکن کرد.
جعفری با اشــاره به اســکنرهای نیمه ثابت یادآور شد: سیستم این 
اسکنرها به گونه ای است که اگر ضرورت جابجایی وجود داشته باشد، در 
عــرض یک ماه می توان مکان آن را تغییر داد که البته از دقت و کنترل 

بیشتری نسبت به ایکس ری های پرسرعت برخوردار است.
گفتنی اســت عدم تجهیز گمرکات کشور به دستگاه های پیشرفته از 

عوامل اصلی قاچاق کالا در گمرکات کشور به شمار می رود.

یک مسئول:
محتویات تمام کامیون ها

 در گمرکات کشور اسکن خواهد شد

یک فعال اقتصادی:

کاهش قدرت خرید مردم در دولت یازدهم ادامه دارد

یک فعال بازار سرمایه:

اعتماد مردم به بورس مثل سابق نیست


